

ဟိန်ခိန်ကပိာ်သနူလာ ပဒိန်ခံဖုတ်ပါသယဲလီကဝါတဖုလကီပယီအပူ

ဆုတ်ပါဆုာ်ဟိန်ခိန်ကပိာ်လာအထဲသိးတုးသိးဒီးအတူယံခိန်ကျာ လကီပယီမုာ်ထီန်ကလံထံးအပူ

အီးကတိဘာ် ၂၀၂၀





→ တပ်မတော်ဖွဲ့စည်းတော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်း

တပ်မတော်ဖွဲ့စည်း

ဟိန်ဒိုင်းကပ်ဖိလ်စံလီ ပဒိုဒ်ခံဖုတ်ပကျိန် ကျိလီကဝီတဖုန်ဖဲ ၂၀၂၀ နံဒ်အတီပူ

ဟိန်ဒိုင်းကပ်လီပဒိုဒ်ခံဖုတ်ပကျိန်ကျိလီ ကဝီပူ - တပ်မတော်လီကမျိန်ဘန်ကွါဆာန် မဲဒ်ဖဲတဖုန်

တပ်မတော်ကွန်ဟွန်ဖးတဖုန်

ဘန်ဖးလံာ်တပ်မတော်ဖွဲ့စည်းတော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းအိန်ဒ်သီးကဒူးသ့ဒ်ညါတပ်မတော်ကျိန်ဆူပူလီကဒူးအိန်ထိုင်ဖိလ်စံတဖုန်ဒီးခိန်နာ်အဂါသ့ဒ်တဖုန်အဂီ၊ ကဒူးသ့ဒ်ညါပူဖးတပ်ဖဲတဖုန်ဘန်ဖးဟိန်ဒိုင်းကပ်တပ်မတော်ဂီ၊ တပ်မတော်တဖုန်ဒီးအိန်ထိုင်ကျဲလီတပ်မတော်ကဒူးအိန်ထိုင်ယူဖိလ်စံခံ ခါအံးဖဲတပ်မတော်ကျိန်ကျိဟိန်ဒိုင်းကဝီသ့ဒ်တဖုန်အပူန့ဒ်လီ၊ လံာ်တပ်မတော်ကျိန်ကျိဟိန်ဒိုင်းအိန်ထိုင်အိန်ဒ်သီးကဒူးအိန်ထိုင်တပ်မတော်သီးတုးသီးဒီးတပ် တူပံးဒိုင်းကျိန်ဖဲတပ်မတော်ကျိန်ကျိဟိန်ဒိုင်းကဝီလီအိန်ထိုင်လီအသးလီကဝီပယီမုာ်ထိုင်ကလံးထံးအပူန့ဒ်လီ။

တပ်မတော်ဖွဲ့စည်းတော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်း

လီကဝီပယီမုာ်ထိုင်ကလံးထံးအပူန့ဒ်လီအိန်ထိုင်ဟိန်ဒိုင်းကပ်လီအိန်ထိုင်ထိုင်လီသး၊ လီအိန်ထိုင်တပ်မတော်လီကဝီတဖုန်လီအိန်ထိုင်လီပဒိုဒ်ခံဖုတ် ပကျိန်ကျိအလီ ဒ်အမုာ်ကလုာ်န့ဒ်ပူဖိန်စုကဝဲကရါတဖုန်ဒီး ပယီပဒိုဒ်အဘာန်စါန့ဒ်လီ၊ လီတပ်မတော်န့ဒ်အယီ ဘန်ဖးတပ်မတော်ဟိန်ဒိုင်းကပ် တပ်သဘံသဘုန်လီကဝီသ့ဒ်တဖုန်အပူန့ဒ်လီအိန်ထိုင်ဝဲသ့၊ မာဘန်ဒိုပူလီကဝီဖိအတပ်လုာ်အိန်ထိုင်သးသမုာ်ဒီးတပ်ဘန်တပ်ဘာသ့ဒ်န့ဒ်လီ။

ဒ်သီးကဒူးသ့ဒ်ညါဘန်ဖးတပ်မတော်ဟိန်ဒိုင်းကပ်အကျိန်အကျဲလီပဒိုဒ်ခံဖုတ်ပကျိန်ကျိလီကဝီအပူအဂီ၊ လံာ်တပ်မတော်အဖုန်အံးအိန်ဒီးတပ် ပညိန်လီ-

- ဟွန်ထိုင်တပ်မတော်အိန်ဒီး ဘန်ဖးတပ်မတော်ဟိန်ဒိုင်းကပ်တပ်မတော်အိန်ဒီးလီ ပဒိုဒ်ခံဖုတ်ပကျိန်ကျိဟိန်ဒိုင်းကဝီတဖုန်အပူလီအိန်ထိုင်လီ အသးလီကဝီပယီမုာ်ထိုင်ကလံးထံးဒီးလီကဝီတဖုန်အံးစူးကါဝဲကီပဒိုဒ်ဒီးခွန်အဲဒ်ယုန်အဟိန်ဒိုင်းကပ်ဖိလ်စံခံခါလီန့ဒ်လီ။
- ဟိန်ဒိုင်းတပ်မတော်တဖုန်လီအဘန်ဖးဟိန်ဒိုင်းကပ်တပ်မတော်အုန်ကီဒီးတပ်န့ဒ်ပူဘန်အလံာ်အုန်သး(ကြါ)တပ်မာ်နီဒ်မာ်သီသ့ဒ်တဖုန်အံး အတပ်အုန်ကီအိန်ထိုင်အိန်ဒီး။
- ကမာ်လီတပ်ခါဆူညါတပ်မာ်ကျဲဒီးတပ်ဟွန်ကွန်ဟွန်ဖးတဖုန်ဒ်သီးပယီပဒိုဒ်ဒီးကလုာ်န့ဒ်ပူဖိန်စုကဝဲကရါကဟံးထိုင်ဖိထိုင်အမူအဒါ လီကမီးမံလီသးဒီးတပ်န့ဒ်ပူဘန်ဟိန်ဒိုင်းကပ်အတပ်အုန်ကီလီတပ်မတော်ကျိန်ကျိဟိန်ဒိုင်းကဝီပူဖဲတပ်ဘန်စါအဆါကတီ(UM; UMW)။





တပ်ပစ်ဖျက်ထိခိုက်လှာအရ နိုင်ငံတော်

→ တပ်ကတိလောညါ

→ ဟိန်ဒိန်ကပံင်ဖိလ်စံင်လော ပဒိန်ခံဖုတ်ပကျိန် ကျိလီကဝီတဖန်ဖဲ ၂၀၂၀ နံင်အတီပူ

ဟိန်ဒိန်ကပံင်လောပဒိန်ခံဖုတ်ပကျိန်ကျိလီ ကဝီပူ - တပ်ဂုဏ်လောကမျာ်ဘဉ်ကွာ်ဆာ် ဖဲဒဲတဖန်

တပ်ဟ့ဉ်ကူဉ်ဟ့ဉ်ဖးတဖန်

တပ်ကတိလောညါ

လောကီပယီဒီဘဉ်အပူ, ဟိန်ဒိန်ကပံင်ဒီးန့ဆာ်တပ်အိဉ်ယာအခွဲအယာ် သွဉ်တဖန်န့ဉ်မုာ်တပ်အကါဒိဉ်ခိဉ်သွဉ်တမံလောပုလီဖိသွဉ်တဖန်အတီလုာ် အိဉ်သးသမုဒီးတပ်အိဉ်မုာ်အိဉ်ပာအဂီန့ဉ်လီ. လောကီလုာ်အိဉ်သးသမုဒီး တပ်ဟဲန့ဉ်အမဲဉ်ညါဟိန်ဒိန်ကပံင်အံဉ်မုာ်စိုကီးတပ်ဘဉ်တပ်ဘိတပ်ဟဲပနီဉ်အ လီ, ပုနီတဂမုဒ်တမုာ်ပုတဝါအတီအိဉ်ဖျါန့ဉ်လီ.

ဟိန်ဒိန်ကပံင်ကျဲသန့စံးတပ်န့ဉ်မုာ်မနုလဲဉ်. ဟိန်ဒိန်ကပံင်ကျဲသန့ဘဉ်ထွဲလိာ်သးဒီးတပ်ပဆာ်ရဲဉ်ကျဲဟိန်ဒိန်ကပံင်အ ခွဲအယာ်ကီးသန့ဉ်ဒီး-အဒိတပ်ပဘဉ်ဒီးတပ်ဒီးလဲလီဟိန်ဒိန်- တပ်စူး ကါဒီး ရဲဉ်ကျဲဟိန်ဒိန်ကပံင် န့ဉ်လီ.

နကထံဉ်န့ဉ်ဟိန်ဒိန်ကပံင်ကျဲသန့သ့ဖဲလဲဉ်. ဟိန်ဒိန်ကပံင်ကျဲသန့အံဉ်ဘဉ်တပ်ထံဉ်န့ဉ်အံဉ်လောလံာ်ဟဲဖျါဒီးလံာ်ကွဲးတ ဖန်လော ဘဉ်တပ်ထူးထီဉ်အံဉ်လော ပုနီစိုကီးကမီလောအဘဉ်ထွဲဒီးဟိန်ဒိန် ကပံင်တဖန်, တပ်အံဉ်ဘဉ်တပ်ဟဲဖျါထီဉ်အံဉ်စိုကီးလော တပ်သိဉ်တပ်သိတပ် ဘျါဒီးသဲစးတဖန်အပူန့ဉ်လီ.

ဟိန်ဒိန်ကပံင်တပ်အုဉ်ကီအခွဲအယာ်တဖန်အံဉ် မုာ်တပ်အကါဒိဉ်တမံလော ပုလီကဝီဖိတဖန်အတီလုာ်အိဉ်သးသမုဒီး ကျိဉ်စုတ်ဟဲန့ဉ်အဂီန့ဉ် လီ. ဖဲ ၂၀၁၅ ကီစာဖိဉ်တပ်ရဲဉ်တပ်ကျဲဒီးကျိဉ်စုတ်တီဉ်ကျဲ (နီဉ်တော် အစိုးရအီစီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်ကမ္ဘာ့ဘဏ်) ဒီး ဟိန်ဒိန်ဒီဘဉ် စုတား (World Bank) မာဲတပ်ပထံလောခိဉ်ကစာကျိဟိန်ဒိန်ဒီးထီဉ် န့ဉ်တပ်ဖိဉ်တပ်ဟဲလော နုသဝီတပ်လီသွဉ်တဖန်အံဉ်န့ဉ်အါန့ဉ်ဒီးပုပုပုပုပု ခံစးန့ဉ်လီ-တပ်ဖိဉ်တပ်ဟဲလောခိဉ်ကစာကျိန့ဉ်အိဉ်ဖဲ ၃၅.၈ % ဒီးမုာ် ဝုာ်ပုတခိအိဉ်ဖဲ ၁၄.၅% န့ဉ်လီ. ဖဲ ၂၀၁၄ တပ်ထံဉ်ဖိဉ်ကီဖိနီဉ်ဂံစရိဒီးပု ၇၀ များကယာ်န့ဉ်အိဉ်ဖဲလောခိဉ်ပုလီကျိဒီးပုသွဉ်တဖန်အံဉ်အတီဟဲန့ဉ် န့ဉ်ဒီးသန့ထီဉ်အသးလောဟိန်ဒိန်ကပံင်န့ဉ်လီ. အယီ, တပ်န့ဉ်ပုဘဉ်ဟိန် ဒိန်ကပံင်အခွဲအယာ်ဒီးတပ်အုဉ်ကီလောပုလီကဝီဖိတဖန်အဂီန့ဉ်က ဘဉ်အိဉ်ဖျါရဲဉ်ဒီးတပ်ကဘဉ်ဟဲကဲအံဉ်န့ဉ်လီ. တပ်သွဉ်တဖန်အံဉ်မုာ်တဖန် ဘဉ်သပုပုတပ်ဖိဉ်တပ်ဟဲလောခိဉ်ကစာကျိသွဉ်တဖန်ကဟဲန့ဉ်ထီဉ် ဒီးအဂါတမံလီကဝီတပ်သဘဉ်သဘဉ်တဖန်ကဟဲအါထီဉ်န့ဉ်လီ.

စးထီဉ်လော ၁၉၄၀ နံင် ဘူးကလက်အပူ, ကီပယီတပ်လီတနီပုဉ် ဒီးကီပယီမုာ်ထီဉ်ကလံထံးလီကဝီသွဉ်တဖန်န့ဉ် - ဘဉ်ကွာ်ဆာ်မဲဉ် ဒီးထံလီကီပူတပ်သဘဉ်သဘဉ်လောအကဲထီဉ်သးတပယုာ်ယီန့ဉ်လီ. တပ် လီအါတီန့ဉ် ဘဉ်တပ်ပအံဉ်လောပယီပဒိဉ်, စုတီန့ဉ်ဘဉ်တပ်ပအံဉ်လော ကလုဉ်ပုပုဖိဉ်တပ်စုကဲကရဲတဖန်, ဒီးတနီန့ဉ်ဘဉ်တပ်ပကျိန်ကျိအံဉ် လောကီပဒိဉ်ဒီးကလုဉ်ပုပုဖိဉ်စုကဲကရဲသွဉ်တဖန်န့ဉ်လီ.

တပ်ပကျိန်ကျိလီကဝီသွဉ်တဖန်အံဉ်န့ဉ်မုာ်တပ်လီလောဟိန်ဒိန်ကပံင်ဖိ လ်စံင်သွဉ်တဖန်ဒီးကထြာလိာ်သးဒီးမုာ်စိုကီးတပ်လီလောပုအါဂါဒီးသန့ ထီဉ်အသးလောဟိန်ဒိန်ကပံင်လောတပ်လုာ်အိဉ်သးသမုဒီးကျိဉ်စုတ်ဟဲန့ဉ်အ ဂီန့ဉ်လီ. မုာ်ပုဒိဉ်ခိဉ်ကစာကျိလောအိဉ်သ့ဉ်လီသးလောတပ်ပကျိန်ကျိ ဟိန်ဒိန်ကပံင်တဖန်ထီဉ်ဘဉ်တပ်သဘဉ်သဘဉ်စုဒီးဖျါအိဉ်ဒီးတပ်န့ဉ်ပုဘဉ် ဟိန်ဒိန်ကပံင်ခွဲအယာ်တပ်အုဉ်ကီတဖန်န့ဉ်လီ.

လောတပ်ပကျိန်ကျိလီကဝီသွဉ်တဖန်အပူန့ဉ် အလီအိဉ်ဖဲလောပယီပ ဒိဉ်ဒီးကလုဉ်ပုပုဖိဉ်စုကဲကရဲတဖန်ကြားအိဉ်ဒီးခိဉ်ယာ်ပတပ်န့ဉ်ပု လိာ်သးဘဉ်ပးဟိန်ဒိန်ကပံင်ဖိလ်စံင်ဒီးတပ်မာအကျဲတဖန် လောအဖိးမံ လိာ်သးဒီးလီကဝီတဖန်အတီအိဉ်သးန့ဉ်လီ.

လောတပ်ပကျိန်ကျိလီကဝီသွဉ်တဖန်အပူ, ပုနီစိုကီးကမီလောအဘဉ်ထွဲ ဒီးဟိန်ဒိန်ကပံင်သွဉ်တဖန်အလီအိဉ်သပုကတီလောကဘဉ်ထီဉ်ယူမာသ ကီးတပ်န့ဉ်လီ. လိာ်တဘဉ်အံဉ်ဟဲဖျါထီဉ်ပယီပဒိဉ်ဒီးခွဉ်အဲဉ်ယူဉ်အ ဟိန်ဒိန်ကပံင်ဖိလ်စံင်, တပ်ဆိးကါအံဉ်လောတပ်ပကျိန်ကျိလီကဝီသွဉ်တ ဖန်အပူန့ဉ်လီ. လိာ်တဘဉ်အံဉ်စိုကီးဒီးတပ်ဟ့ဉ်ကူဉ်တဖန်လောပုန့ဉ် စိုကီးကမီတဖန်ကထီဉ်ယူမာသကီးတပ်လောတပ်ပကျိန်ကျိဟိန်ဒိန်ကဝီအပူ န့ဉ်လီ.

ဟိန်ဒိန်ကပံင်ဖိလ်စံင်လော ပဒိန်ခံဖုတ်ပကျိန်ကျိလီကဝီ တဖန်ဖဲ ၂၀၂၀ နံင်အတီပူ

ကမျာ်သွဉ်တဖန်လောအိဉ်စီးလောတပ်ပကျိန်ကျိဟိန်ဒိန်ကပံင်ပုတဖန်ကဘဉ် လုာ်ပိာ်မာထွဲပယီပဒိဉ်ဒီးကလုဉ်ပုပုဖိဉ်စုကဲကရဲတဖန်အတီပုဆာ ရဲဉ်ကျဲဟိန်ဒိန်ကပံင်အကျိအကျိဒီးသန့တဖန်ဒီးအလီအိဉ်အသးန့ဉ် လီ. ကမျာ်သွဉ်တဖန်မုာ်တလုာ်ပိာ်ထွဲမာထွဲသန့သွဉ်တဖန်အံဉ်န့ဉ်အဲဉ်သ့ဉ် အဟိန်ဒိန်ကပံင်ဒီးအတီလုာ်အိဉ်သးသမုတဖန်လီမာကွဲဉ်သ့န့ဉ်လီ.



တပ်မတော်ဖျက်ဆီးပစ်ခတ်မှုအရ နိုင်ငံတော်

တပ်မတော်လေးပါး

→ ဟိန်ဒိုက်ကပ်ဖိလ်စံလီလီ ပဒိုက်ခံဖုတ်ပကျော် ကျိုလီကဝီတဖန်ဖဲ ၂၀၂၀ နံနံအတီပူ

ဟိန်ဒိုက်ကပ်လီပဒိုက်ခံဖုတ်ပကျော်ကျိုလီ ကဝီပူ - တပ်မတော်လေးပါးကမ္ဘာ့ကွန်ဆာ ဝဲဒဲတဖန်

တပ်မတော်ကွန်ဟုန်ဖးတဖန်

လီပယီပဒိုက်ခိးကလုာ်ပူဖိန်စုကဝဲကရုာ်တဖန်အတီပကျော်လီကဝီ ဝီခဲခါလီကပူန့ာ်ဘုာ်တီသ့ညါလီဖိလ်စံတဖန်အတီလီဆီလီ သးအိန်ဝဲန့ာ်လီ.- လီခါသးပတီန့ာ်တီပကျော်ကျိုဟိန်ဒိုက်ကပ် ခိးတီဒူးလီထီတဖန်ဖဲအိန်ဝဲလီတီလီဆဲးဘုာ်ဆုာ် မုမုာ်ကီရုာ်ခိးကီဆုာ်ပတီ, ခိဖျိပူမာတီဖိခိးအတီသ့တီဘုာ်တလီတ ပျဲအယီတီဒူးလီထီတဖန်ဖဲအိန်ဝဲတီဖိခိးတီမာလီအဘုာ်ထွဲခိးဟိန်ဒိုက် ကပ်ဂုာ်ဝီသ့ညါတဖန်ဂီစါဝဲသ့န့ာ်လီ.

ပယီပဒိုက်အဟိန်ဒိုက်ကပ်ကျဲသန့

တီသိန်တီသီလီ အဒူးဖိးသဲစး ထီပယီပဒိုက်အဟိန်ဒိုက်ကပ်အကျဲသန့တ ဖန်အိန်ဝဲအါခါ, တနီနီန့ာ် အိန်တီဟိန်ဒိုက်လီ ခိန်လီနီန့ာ်ပတီအစီလဲန့ာ် လီ.

ပယီပဒိုက်အတီဘျဲသဲစးမိာ်ပုာ်တနီလီအဘုာ်သးခိး တီစူးကါ ဟိန်ဒိုက်ကပ် န့ာ် ဘုာ်တီဒူးအိန်ထီအါဖဲ ၂၀၁၂-အဒိ, စံပုာ်တီဘျဲသဲစး(လယ်ယာမြေ ၉ ပဒေ) ခိး ဟိန်ဒိုက်အိန်ကလီ, ဟိန်ဒိုက်လီဟိန်ဒိုက်လီတဘုာ်တီသ့ဒူးအါ နီတဘျဲ တီပကျော်ကျဲတီဘျဲသဲစး (မြေလွတ်မြေလပ်န့ာ်မြေရိုင်းများစီမံခန့်ခွဲမှု ၉ပဒေ) န့ာ်လီ.

လီပယီပဒိုက်တကပ.,ဝဲကျဲလီဘုာ်ထွဲခိးတီပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ကပ်ဂုာ် ဝီန့ာ်အိန်ဝဲအါဘီ-အဒိဘုာ်ဖိန်, သူဗျဲဖိန်ထံဘီဝဲကျဲ (ဖိန်ဖျိးစူးစူးမြေစူးစူး ခုာ်မြေစူးစူး) ဟံမုဒါဘုာ်သးတီမာနီနီမာယါဟိန်ဒိုက်ယုာ်ခိးတီထီ ဟိန်ဒိုက်အဆါ, တီပကျော်ကျဲဝဲကျဲ (ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပြီး အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန) ဟံမုဒါဘုာ်သးတီထီဟိန်ဒိုက်အဘူးအလဲခိးတီသ့ဟိန်ဒိုက် ခိးယာ်တဖန်န့ာ်လီ.

ဖဲ ၂၀၂၀ နံနံထီတတ်အပူ, ၂၀၁၆ ထံကီတီစူးကါဟိန်ဒိုက်ကပ်ကျဲသန့ (စေလ့ထုံးတမ်း ဆိုင်ရာမြေယာ အမည်ပေါက်မှတ်ပုံတင်ခြင်း) လီအပတ်ယုာ် ခိး တီသ့ညါဟိန်ဒိုက်ပူထုလံဖိအဟိန်ဒိုက်ကပ်လီအုာ်သးန့ာ်တီကဘုာ် ကျဲသမံသမိးကွာ်အါ. ထံကီတီစူးကါဟိန်ဒိုက်ကပ်တီသိန်တီသီလီသ့ညါ ဟိန်ဒိုက်ပူထုလံဖိဟိန်ဒိုက်ခိးယာ်တဘုာ်အါထူးန့ာ်ဝဲကမ္ဘာလီအိန်လီကလုာ် န့ာ်ဟိန်ဒိုက်ကဝီခိးကရုာ်လီအဟူးဂဲဘုာ်သးဟိန်ဒိုက်ကပ်အခဲယာ်သ့ တဖန်အသးန့ာ်လီ.

ကလုာ်ပူဖိန်စုကဝဲကရုာ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ကျဲသန့အဒိတဖန်

ခွန်အိန်ယုာ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ဖိလ်စံလီလီတီဒူးအိန်ထီအါဖဲ လီခိန်ဝဲဘုာ် ၂၀၁၅ နံနံန့ာ်ဟိန်ဒိုက် ဟိန်ဒိုက်ကပ်ဂီခိန်ထံးတီသိန်တီသီခိး တီဘျဲ

တဖန်လီ အဘုာ်ထွဲခိး တီပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ကပ်လီ ခွန်အိန်ယုာ် ဟိန်ဒိုက်ပူန့ာ်လီ. ခွန်အိန်ယုာ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ဖိလ်စံတဘုာ်အါသ့ ညါဟိန်ဒိုက်ဝဲတီပတီထီခိးတီန့ာ်ပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ကပ်ခိးယာ်, အါန့ာ်အ မိာ်ညါဟိန်ဒိုက်စူးကိးဝဲပူထုလံဖိသ့တဖန်တီန့ာ်ပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ခိးယာ် န့ာ်လီ. ခွန်အိန်ယုာ်ဟိန်ဒိုက်စူးကိးဝဲတီမာအကျဲအကျဲလီတီတီပိန်ထဲ သကိး, တီဟုန်ခါစးကွာ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လီတီဟိန်ဒိုက်တဖန်, ခိးထံလီ ကီပူပူလီအိန်ကမ့တဖန်အိန်ခိးတီခိးတီယာ်ခိးသိးကန့ာ်ဘုာ်ကွာ်အ ဟိန်ဒိုက်ကပ်န့ာ်လီ.

ပယီပဒိုက်အသိး, ခွန်အိန်ယုာ်စူးကိးအိန်ဝဲခိး ဝဲကျဲအါဘီလီအဘုာ် ယးခိးတီပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ကပ်တဖန်, အဒိ, စံပုာ်သ့ဗျဲ, သ့ ပုာ်, စံညီကီဝဲကျဲခိး ဝဲကျဲအဂါတဖန်န့ာ်လီ. ခွန်အိန်ယုာ်ဟိန်ဒိုက် ဝဲဟိန်ဒိုက်ကပ်ကမံတံစးထီလီလီခါသးတီလီဆုာ်သ့ဝဲပတီခိးသိး ကဟံမုဒါပကျော်ကျဲခိးဘျဲဟိန်ဒိုက်ကပ်တီဂုာ်ကီတဖန်န့ာ်လီ. ခွန် အိန်ယုာ်အိန်စူးကိးခိးတီမာနီနီမာယါခိးတီဟုန်ဟိန်ဒိုက်ကပ်အလံအုာ် သးအကျဲအကျဲ, ဖဲန့ာ်လီအပူကွန်န့ာ်အိန်ယုာ်ဟုန်ဝဲဟိန်ဒိုက်လံ အုာ်သး(၈၁,၃၀၈)ခိးပူတဝဲသ့ပုာ်လံအုာ်သး(၁၈၅)ဘုာ်ဆုာ်မုာ်န့ာ် ဖိသဝီဖိအအိန်န့ာ်လီ.

မိာ်ကီသီပတီတံ (N M S P) ဖဲဒဲရုာ်အကျဲသန့ဖိလ်န့ာ်အိန်စူးကိးဝဲခိး ဟိန်ဒိုက်ကပ်အဖိလ်စံ, ခိးကမံတံတဖန်စးထီကွဲပတြဲဝဲဟိန်ဒိုက်က ပ်တီသိန်တီသီလီအဘုာ်ထွဲခိးမိာ်ဟိန်ဒိုက်ကဝီန့ာ်လီ. မိာ်ကီသီပတီတံ အဟိန်ဒိုက်ကပ်ဝဲကျဲအိန်ခိးတီမာနီနီမာယါခိးဟုန်ဝဲဟိန်ဒိုက်ကပ်လံ အုာ်သးတဖန်ဆုာ်မုာ်လီအအိန်ဝဲဖဲမိာ်တီဟိန်ဒိုက်ကဝီအပူန့ာ်လီ.

၂၀၁၅ ထံကီခိးဘုာ်တီပတုာ်တီခိးလံယံးယာ်ခိးဟိန်ဒိုက်ကပ်

ဖဲ ၂၀၁၅ နံနံ အပူန့ာ်ပဒိုက်, ဘျိန်ခိန်, ပယီသူးမုာ်ခိန်ခိးကလုာ်ပူဖိန် စုကဝဲကရုာ်(၈)ဖုအိန်န့ာ်သ့တဖန်ဆဲးလီသကိးဝဲစုမုာ်ကျဲဘုာ်သးထံ ကီခိးဘုာ် တီပတုာ်တီခိးလံယံးယာ်န့ာ်လီ.

ခိဖျိလီတီဆဲးလီစုမုာ်ကျဲအယီ, တီစူးကါထံကီခိးဘုာ် တီပတုာ်တီခိး လံယံးယာ်အံအဘျဲအဖိန်အိန်ဝဲလီတီပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ကပ်တ ဖန်လီအအိန်ယုာ်လီအသးလီတီပကျော်ကျဲဟိန်ဒိုက်ကဝီပူန့ာ်လီ.

လံအဆါဖိ ၉ (၈)ပူလီကဝီကမ္ဘာဖိတဖန်အဟိန်ဒိုက်ကပ်န့ာ် တီဟံးန့ာ်အိန်မုာ်ဂုာ်ခိးတီဟုန်လီအါဆုာ်ပူပူဂုာ်အစုမုာ်ဂုာ် တီတဘုာ်မာအါဘုာ်. ခိး

ဟိန်ဒိုက်ကပ်သန့လီ ပဒိုက်ခံဖုတ်ပကျော်ကျိုလီကဝီ တဖန်လီကီပယီအပူ



တပ်မတော်ဖျက်ဆီးခံရဒေသများ

တပ်မတော်လက်ထက်

→ ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီအစိုးရအဖွဲ့အစည်း
ကျိုလီကဝီတဖန်ဖဲ ၂၀၂၀ နှစ်အစိတ်ပူ

→ ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီအစိုးရအဖွဲ့အစည်း
ကျိုလီကဝီပူ - တပ်မတော်လက်ထက်ကျွန်းဆန်
မဲင်တဖန်

တပ်မတော်ကူညီပေးတဖန်

လံာ်အဆာဖီ ၂၅ (က) ကလုာ်ပူပူဖီတံာ်စုကဝဲကရၢလၢဆဲးလီၤဝဲမံၤ
ဖဲပနီၣ်လၢလံာ်ယံၤယာ်အံၤတဖန်လၢအဝဲသ့ၣ်အဟီၣ်ကဝီၤဘၣ်ထွဲဒ်ဝဲ
အပူၤန့ၣ်ဒံာ်ဘၣ်တံာ်သ့ၣ်အိၣ်ဒီးအီၤန့ၣ်ဟံးန့ၣ်တံာ်လံာ်မုၢ်ဒါတံာ်ဂ့ၢ်
ထီၣ်ပသီထီၣ်ဒီးတံာ်ဘၣ်တံာ်ဂ့ၢ်ဝဲတဖန်အသိးဖဲလၢတံာ်ပတုာ်တံာ်ခးဒီး
တံာ်မုာ်တံာ်ခုၣ်ဘၣ်တံာ်မၤဖျါထီၣ်အီၤအဆၢကတီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဟီၣ်ကဝီၤ
တဖန်အပူၤတံာ်အၢၣ်လီၤဘၣ်သးအိၣ်ဝဲလၢတံာ်ကထီၣ်ယူၤသကိးတံာ်...
(လၢအဟံးယုာ်ဒီး)ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတံာ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်အတံာ်ဖဲတံာ်မၤတဖန်လၢ
ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤကမုၢ်အတံာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တံာ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝဲဒီး
မုၢ်ကျိၤဝဲကွၢ်ဂ့ၢ်ဝဲတဖန်.

ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီအစိုးရအဖွဲ့အစည်း ကျိုလီကဝီပူ - တပ်မတော်လက်ထက်ကျွန်းဆန်မဲင်တဖန်

လၢတံာ်ပကျိၣ်ကျိၣ်လီၤကဝီၤအပူၤ, တပ်မတော်အဂီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်လၢ ကမုၢ်သ့ၣ်
တဖန်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲင်တဖန်မုၢ်တံာ်အၢၣ်ကိၤဘၣ်ယးတံာ်န့ၣ်ပၤဘၣ်ဟိန်ဒိုက်
ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီအစိုးရအဖွဲ့အစည်းလီၤ.တံာ်န့ၣ်ပၤဘၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်
အခွဲးအယာ်တဖန်အံၤအလီၤအိၣ်ဝဲလၢတံာ်ကဘၣ်ဟံးပနီၣ်ဒီးဒီးသဒါသကိးအီၤန့ၣ်လီၤ.

တံာ်ပကျိၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ် အတံာ်အၢၣ်ကိၤ အဂီၢ်ခိၣ်ထံးန့ၣ်ပုၤယုာ်ဝဲပုၤထူလံၤ
ဖဲအတံာ်န့ၣ်ပၤဘၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်အခွဲးအယာ်,သဲစးဒီးတံာ်ပကျိၣ်ကျိၣ်ဟိန်
ဒိုက်ကပ်လ်အကျိၣ်အကျိၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.အဒိ,ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီ
ဟံးပနီၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤတံာ်န့ၣ်ပၤဘၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်အလံာ်အၢၣ်ကိၤလၢအိၣ်ဒီးတံာ်
မၤနီၣ်မၤလၢအဖိးမံလီၤသးဒီးသဲစးအကျိၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.ခိဖျါ၂၀၁၂န့ၣ်
(Vacant, Fallow and Virgin Land Law)(မြေလွတ်, မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများဥပဒေ)
အတံာ်သိၣ်တံာ်သိၣ်တဖန်အံၤတဖန်ပနီၣ်ဝဲပုၤထူလံၤဖဲသ့ၣ်တဖန်တံာ်န့ၣ်ပၤဘၣ်
ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်အခွဲးအယာ်ဘၣ်အယံၤကထီၣ်တံာ်ကိတံာ်ခိၣ်ဒိၣ်မုၢ်လၢပူၤ
လီၤကဝီၤဖဲလၢအအိၣ်ဝဲလၢတံာ်ပကျိၣ်ကျိၣ်လီၤကဝီၤသ့ၣ်တဖန်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအအိၣ်ဝဲလၢတံာ်ပကျိၣ်ကျိၣ်ဟိန်ဒိုက်ကဝီၤသ့ၣ်တဖန်,မၤအိၣ်တံာ်ဝဲဟိန်ဒိုက်
ကပ်လ်အိၣ်အါလါလံာ်ဘၣ်ဆၢၣ်တံာ်န့ၣ်ပၤဘၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်အလံာ်အၢၣ်ကိၤ
လီၤတံာ်လီၤဆဲးတအိၣ်ဘၣ်,တနီၤနီၤအိၣ်ဒ်ထဲကလုာ်ပူပူဖီစုကဝဲကရၢသ့ၣ်
တဖန်ဟိန်ဒိုက်အလံာ်အၢၣ်ကိၤန့ၣ်လီၤ.အယံၤကထီၣ်တံာ်ဘၣ်ယိၣ်ဒ်မဲးလၢပူၤ
လီၤကဝီၤသ့ၣ်တဖန်အံၤအဂီၢ်ဖဲပုၤဒိၣ်စိၣ်ကမိၤ,ခိပနီၣ်မုာ်တံာ်သးသ့ၣ်တဖန်
မုၢ်ဟံးန့ၣ်လီၤဟံးန့ၣ်ဆူၣ်အဝဲသ့ၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်အံၤန့ၣ်လီၤ.ဖဲမိၣ်ဟိန်ဒိုက်ကဝီၤပူၤ
န့ၣ်ကမုၢ်သ့ၣ်တဖန်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲင်တဖန်ခိပနီၣ်လၢန့ၣ်ဘၣ်တံာ်ပူၤလၢပယီၤ.

ပဒိၣ်အအိၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤဟံးန့ၣ်ဝဲဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်လံာ်ထီၣ်ထီၣ်,ဆီလီၤဝဲစးဖိက
ဟၣ်တံာ်မၤလီၤဒီးထုးထီၣ်န့ၣ်ဆၢၣ်တံာ်အိၣ်ယၢၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.

တံာ်ဂ့ၢ်ကိၤလၢကမုၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲင်ဘၣ်ထွဲထံကီၢ်ဒီးဘၣ်တံာ်ပတုာ်တံာ်ခး
လံာ်ယံးယာ်တဖန်န့ၣ်န့ၣ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်ဂ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်တဖန်တံာ်ဒုးလီၤထီၣ်ဖးထီၣ်
အီၤဒဲးလဲၣ်ဒီးပယီၤပဒိၣ်ဒီးကလုာ်ပူပူဖီစုကဝဲကရၢဘၣ်ထွဲတဖန်မၤဝဲတံာ်
ထံၣ်လံာ်အိၣ်သကိးအိၣ်တအိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤဝဲဒဲးလဲၣ်န့ၣ်ကမုၢ်တဖန်တသ့ၣ်ညါ
ဝဲဘၣ်.ဖဲ ၂၀၁၅န့ၣ်တံာ်ဆဲးလီၤဝဲထံကီၢ်ဒီးတဘၣ်တံာ်ပတုာ်တံာ်ခးဝဲအလီၤခဲဒ်
လံာ်စုကဝဲကရၢတံာ်ဘၣ်ကိၤဂုၢ်ဒီးတံာ်ဘၣ်စံၣ်မုာ်ဖျါးတဖန်ကထီၣ်သးဒီးဝဲလၢတံာ်
ပကျိၣ်ကျိၣ်လီၤကဝီၤပူၤတနီၤန့ၣ်လီၤ.ဖဲတံာ်ဘၣ်ကိၤဂုၢ်လီၤကယးဒီးကမုၢ်
တဖန်ကွၢ်ကဒါဆူၣ်အဟံးအယံၤဆၢကတီၢ်ထံၣ်ဝဲလၢအဟီၣ်ခိၣ်ကပ်တဖန်
ဘၣ်တံာ်ဟံးန့ၣ်ဆူၣ်အီၤလၢခိပနီၣ်ပုၤဒိၣ်ကျိၣ်ဒိၣ်စုတဖန်န့ၣ်လီၤ.တံာ်အိၣ်သးလၢ
တံာ်ပကျိၣ်ကျိၣ်ဟိန်ဒိုက်ကဝီၤပူၤအံၤသ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်ဟံးဖျါထီၣ်ဝဲဟိန်ဒိုက်ကပ်
အဖိလဲၣ်စံၣ်ခဲဘၣ်အတံာ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.လၢတံာ်ဂ့ၢ်အံၤသ့ၣ်တဖန်အ
ယံၤတံာ်ဖုၣ်ဆၢအိၣ်ထီၣ်ဒီးတံာ်န့ၣ်န့ၣ်ပယီၤပဒိၣ်,ကရၢသဘၣ်ဒီးကလုာ်ပူပူ
ဖီစုကဝဲကရၢဘၣ်မုာ်ဘၣ်ဒါတဖန်လီၤစ့ၤ,ဒီးကမုၢ်သ့ၣ်တဖန်ပလီၤပဒိၣ်သးလၢ
မုာ်ဖျါထီၣ်တံာ်ဂ့ၢ်အံၤဆူၣ်ပူၤတဖန်ဒီးပုၤအကၢတဖန်ကဟံးအဝဲသ့ၣ်အရူန့ၣ်လီၤ.

ပယီၤပဒိၣ်ဒီးကလုာ်ပူပူဖီစုကဝဲကရၢအဟီၣ်ခိၣ်ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီလၢဘၣ်
တံာ်သ့ၣ်အီၤလၢတံာ်ပကျိၣ်ကျိၣ်ဟိန်ဒိုက်ကဝီၤပူၤတဖန်အတယၢ်ယာ်ဖဲဝဲ,ဒီးမမ့ၢ်လၢ
ပယီၤပဒိၣ်အဟီၣ်ခိၣ်ကပ်လ်စီဒီမိုကရေစီန့ၣ်ဖျါလၢအတယၢ်ယာ်ဒိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တံာ်အရူဒိၣ်တမံၤလၢပဘၣ်ဟံးသ့ၣ်ဟံးသးန့ၣ်ပယီၤသးတဖန်ဘၣ်တံာ်ဟံးဖျါ
ထီၣ်တံာ်လံာ်အီၤတပယူၤယံၤလၢအပုၤယုာ်ပုၤဂီၢ်လၢတံာ်ဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ကမုၢ်အ
ဟီၣ်ခိၣ်ကပ်လ်လၢကျဲအါဘိ,ဘၣ်ဆၢၣ်ကမုၢ်လၢအတုာ်ဘၣ်တံာ်တဖန်ဒဲးသိး
ကန့ၣ်ကွၢ်အဟီၣ်ခိၣ်ကပ်လ်မုာ်တမံၤကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကွၢ်တံာ်ပူၤတံာ်ကလံၤလၢကျဲတ
ဘိဘိမုာ်တမံၤလၢအဖိးသဲစးအကျိၣ်အကျိၣ်န့ၣ်ကိၤဝဲဒိၣ်မဲးန့ၣ်လီၤ.ကမုၢ်သ့ၣ်
တဖန်လၢအဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲင်တဖန်ဟိန်ဒိုက်ကပ်လ်အတံာ်ဂ့ၢ်ကိတဖန်ယၢၤထီၣ်ဝဲတ
လီၤလီၤလၢတံာ်ဂ့ၢ်တဖန်အံၤကဘၣ်လၢဟံးဖျါထီၣ်ဝဲဖဲလဲၣ်ဒီးအကျိၣ်အကျိၣ်
ဒဲးလဲၣ်တသ့ၣ်ညါဝဲအမဲင်ညါမုာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတခိတံာ်ဘၣ်ယိၣ်အိၣ်လၢအဝဲ
သ့ၣ်ဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



တပ်မတော်ဖျက်ဆီးခံရပြီးနောက်

တပ်မတော်လက်ထက်

ဟိန်ဒိုက်ကပ်ဖိလ်စိန်လီ ပဒိုခံဖုတ်ဟိန်ဒိုက် ကျီလီကဝီတဖန်ဖဲ ၂၀၂၀ နံနံအတီပူ

ဟိန်ဒိုက်ကပ်လီပဒိုခံဖုတ်ဟိန်ဒိုက်ကျီလီ ကဝီပူ - တပ်မတော်လက်ထက်ကျီလီကဝီ အခါ ဖဲတဖန်

→ တပ်မတော်ဖျက်ဆီးခံရပြီးနောက်

တပ်မတော်ဖျက်ဆီးခံရပြီးနောက်

ဖဲတပ်မတော်ကျီလီကဝီပူ, နိသိးဟိန်ဒိုက်ကပ်တပ်အုတ်ကီကအိတ်အဂီ ပယီပဒိုခံဖုတ်ဟိန်ဒိုက်စုကဝဲကရတဖန်ကြားဒူးပုတ်ယုတ်ကမျာ်တဖန်လီတပ် ဘျီဟိန်ဒိုက်ကပ်တပ်ဂီကီအပူန့န့လီ.

လီတပ်သးဖဲတမံပယီအဖိခိတ်ပယီပဒိုခံဖုတ်ဟိန်ဒိုက်စုကဝဲကရတဖန် ပုတ်မူဘုတ်ဒါတဖန်မုမဂုထီတပ်ထီတပ်ယုမသကိးဒီးတပ်ထီတပ်လီအိတ် သကိး, ကဒူးအိတ်ထီတပ်တပ်နီပာ်ဒီးတပ်နီလီသးလီဟိန်ဒိုက်ကပ်ဂီ ဝီအဖိခိတ်န့န့လီ.

ခိဖျိတ်သုတ်ညါဟိန်ဒိုက် တပ်မတော်ဟိန်ဒိုက်ကပ် တပ်မတော်တဖန်လီ ပဒိုခံဖုတ် တပ်မတော်ကျီလီကဝီဒီး တပ်ထီတပ်ယုမသကိးတပ်လီဟိန်ဒိုက်ကပ်ဂီဝီအဖိ ခိတ်, နိကီဒီးဘုတ် တပ်မတော်တဖန်ဒါလီပဲအသိးန့န့ကြားလီပဒိုခံဖုတ် မသကိး တပ်မတော်ဒီးကိခိတ်ထံးတပ်သိတ်တပ်သိးတပ်မအကျီအကျီတဖန် နိသိးကဘျီဟိန်ဒိုက်ကပ်တပ်ဂီကီတဖန်န့န့လီ. ဖဲဟိန်ဒိုက်ကပ်တပ်ဂီကီ ကဲထီတပ်လီတပ်တီအခါအလီအိတ်ပဲလီပယီပဒိုခံဖုတ်, ပယီပဒိုခံဖုတ် မု ခိတ်, ဒီးကလုတ်ပုတ်ပုတ်စုကဝဲကရတဖန်ကဘုတ်တပ်ပိသကိးတပ်ဒီးကကုတ် ကျးစားယုကျီလီတပ်ထီတပ်ယုဘျီသကိးတပ်ဂီကီတဖန်အံ့န့န့လီ.

တပ်မတော်ကျီလီကဝီပူဒီးအိတ်ထီတပ်ဖိတ်ထီတပ်

- › တပ်မတော်ရဲဒူးအိတ်ထီတပ်သိတ်လီ, တပ်သုတ်ညါနီပာ်, ဒီးကံ စီတဖန်ဘုတ်သးတပ်မတော်ရဲဒူးအိတ်ထီတပ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်သန့ဒီးတပ်ဘျီဟိန် ဒိုက်ကပ်အတီပူပုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ပုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ပုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက်ကပ် ပုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်အဂီန့န့လီ.
- › တပ်မတော်ဒူးအိတ်ထီတပ်ဖိတ်ထီတပ်လီအိတ်သကိးလီ က လုတ်ပုတ်ပုတ်စုကဝဲကရတဖန် ပယီပဒိုခံဖုတ်အဘျီစါ နိသိးတပ်မတော်ကျီဟိန်ဒိုက်ကပ်တပ်ဂီကီတဖန်ဒီးအလီမုအိတ်တပ် ကဘုတ်ကိးယုတ်စုကိးပယီပဒိုခံဖုတ်လီအအိတ်ဒီးလီလးတဖန်လီဘုတ် ထွဲဒီးတပ်မတော်ရဲဒူးအိတ်ထီတပ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ပုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက်ကပ်ပုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက် ကပ်ပူန့န့လီ.

- › ဘုတ်သးဟိန်ဒိုက်ကပ်ဂီဝီလီဘုတ်တပ်ကွဲးလီပဲထံကီဒီးဘုတ်တပ်ဟိန် ဒိုက်တပ်ခးအလံးပံးယုတ်အအိတ် ၂၅ အပူ, တပ်မတော်လုတ်ပုတ်ပုတ်မထွဲ အထီတပ်န့န့လီ. မုမုတ်ပုတ်ပုတ်ထီတပ်အတီပူဒီးတပ်မယုတ်ဒီးတပ် တပ်ကျီလီကဝီဘုတ်ဒီးကမျာ်အတီပူမူလီတပ်ပုတ်တပ်ခးဟိန် ဒိုက်ကပ်ပူတဖန်န့န့ကလုတ်ပုတ်ပုတ်စုကဝဲကရတဖန်, ပယီပဒိုခံဖုတ်, ဒီးပယီ ပုတ်ပုတ်တဖန်ကဘုတ်ထီတပ်ယုမသကိးန့န့လီ.

လံးတပ်မတော်ဖျက်ဆီးခံရပြီးနောက်အိတ်ထီတပ်လီအဖိခိတ်လီအခံဒီးလံးတပ်မတော်ဖျက် ကွဲးနီဘုတ်တပ်ကတီကတီအီလီ Covenant Institute “ဆုတ်ပုတ်ဟိန်ဒိုက်ကပ် လီလီအထံးတုတ်သိးဒီးအတီပူယံးဒိတ်ကျီလီကဝီပယီမုထီတပ်ကလံးထံးအပူ” အ ကွဲး တပ်မတော်ကျီလီကဝီဘုတ်တပ်မတော်အီလီ Bread for the World လီ.

ဟိန်ဒိုက်ကပ်သန့လီ ပဒိုခံဖုတ်ဟိန်ဒိုက်ပယီပဒိုခံဖုတ်ဟိန်ဒိုက် ကဝီပူ

Imprint



No. 27, Shwe Pinlon Housing
Pinlon 1st Street, Ward 27
North Dagon Township, Yangon
Phone: +95 9784293484
Email: info@covenant-institute.com

Funded by
Brot
für die Welt